

財政部部長信箱

Iris 小姐，您好：

感謝您關切飲酒對身體健康之危害並提出相關建言，本部十分重視，敬復如下：

一、為避免民眾過量或不當飲酒，危害健康，菸酒管理法第 32 條及第 37 條規定，酒之標示及廣告或促銷，應明顯標示「飲酒過量，有害健康」、「飲酒過量，害人害己」、「短時間內大量灌酒會使人立即喪命」等警語，並不得有鼓勵或提倡飲酒等情事；違反上述標示及廣告促銷規定者，將分別依同法第 50 條及第 51 條規定處新臺幣 3 萬元以上 50 萬元以下罰鍰。

二、您建議讓大眾知道乙醛去氫酶缺乏造成酒精不耐症及飲酒過量對健康之負面影響，本部將納入日後增修酒類警語標示之參考。另考量事涉國民健康範疇，本案建議業函送衛生福利部參考並回復您。

三、上開菸酒管理法規定，可至財政部國庫署網頁(<https://www.nta.gov.tw>)查詢，感謝您的來信，如尚有其他疑問或寶貴建議，歡迎來電洽詢，電話：02-23979491 分機 517 葉小姐。

敬祝 身體健康 萬事如意

財政部 敬啟

Minister of Finance Mailbox

Hello Ms. Iris,

Thank you for your concern about the dangers of drinking to health and your suggestions. We highly value your concerns, and below is our reply:

1. In order to prevent excessive or improper drinking and its harm to health, Articles 32 and 37 of the Alcohol and Tobacco Administration Act stipulate that the labeling and advertising or promotion of alcohol should clearly indicate "Excessive consumption of alcohol is harmful to health," "Excessive drinking is harmful to you and others," "Large quantity intake of alcohol product in a short period of time is lethal," or other warnings. There must be no encouragement or promotion of drinking. Violations of the above-mentioned labels and advertising regulations will result in a fine of 30,000 NTD to 500,000 NTD in accordance to Article 50 and Article 51.

2. You recommended we inform the public that ALDH2 deficiency causes alcohol intolerance and that excessive drinking has a negative impact on

health. The department will take your suggestions of additional alcohol warning labels into consideration in the future. Since this issue is related to national health, we recommend that you send this to the Ministry of Health and Welfare as well.

3. The stipulations of the Alcohol and Tobacco Administration Act can be found on the website of the National Treasury Administration's Ministry of Finance (<https://www.nta.gov.tw>). Thank you for your letter. If you have any other questions or valuable suggestions, please call us. Tel: 02-23979491 ext. 517 Miss Yeh.

Wishing you good health and fortune!

Sincerely,
Ministry of Finance